
Protokół Nr XXXVII/13

XXXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 30 kwietnia 2013.

Obrady XXXVII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Zbigniew Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik 
Nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz infrastruktury drogowej 
-  perspektywy i zakres ich modernizacji w 2013 r.

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach 
za 2012r.

12. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Lichnowy.

13. Informacja o posiadanych zasobach kulturalnych i turystycznych w gminie Lichnowy i 
ich wykorzystaniu.

14. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Lichnowy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2012r.

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami 
dziecięcymi.
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16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.

17. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy w 2013r.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy użyczenia.

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań Komisji Rady Gminy Lichnowy z 
pracy za 2012r.

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2013-2026.

22. Wolne wnioski.

23. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 14, więc Rada jest 
władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy poprosiła o wprowadzenie do porządku po pkt 
19 uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie 
zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2013 finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Następnie radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 13 głosach za) porządek obrad, 
który po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.
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4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz infrastruktury drogowej 
-  perspektywy i zakres ich modernizacji w 2013 r.

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach 
za 2012r.

12. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Lichnowy.

13. Informacja o posiadanych zasobach kulturalnych i turystycznych w gminie Lichnowy i 
ich wykorzystaniu.

14. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Lichnowy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2012r.

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami 
dziecięcymi.

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.

17. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy w 2013r.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy użyczenia.

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań Komisji Rady Gminy Lichnowy z 
pracy za 2012r.

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa 
Krajowego na prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2013 
finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2013-2026.

23. Wolne wnioski.
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24. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy poinformował zebranych, że 

29.04.2013r. obyło się spotkanie w Szymankowie w przedstawicielami PKP oraz mieszkańcami w 

sprawie ulicy Bohaterów Września, która zostanie wyremontowana. Powiedział, że jeśli chodzi o 

sprawę mostu to od Pani Mazurkiewicz otrzymał listę od Stowarzyszenia „Społeczny Komitet 

odbudowy Mostu ( dawny Tczew)” dot. zbierania podpisów pod historyczną koncepcją odbudowy 

mostu. Wspomniał, że jeżeli Rada i Pan Wójt podpiszą się pod tym wnioskiem to potem będzie można 

spodziewać się odzewu od Starostwa w Tczewie, bo za taką koncepcją idą większe pieniądze, czyli 

większy wkład gminy. Stwierdził, że to Stowarzyszenie powinno zacząć od montażu finansowego, a 

później może zbierać podpisy, która koncepcja odbudowy mostu będzie odpowiednia.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

Wójt Gminy Lichnowy Jan Michalski poinformował radnych, że jeżeli chodzi o remont mostu to 

różnica pomiędzy koncepcją tą, która brana jest pod uwagę a proponowaną przez stowarzyszenie to 22 

min zł. Wszystkie rozwiązania nawiązują do wersji historycznej. Minister Rostowski jeszcze nie 

podpisał się pod kwotą, która zostanie przeznaczona na remont tego mostu. Marszalek Struk jest 

koordynatorem tego projektu. Samorządy będą zmuszone partycypować w kosztach. Stwierdził, że na 

dzień dzisiejszy ze Starostwem w Tczewie jest miasto Tczew i gmina Lichnowy, pozostali stoją w 

tyle, nikt nic nie obiecuje. Uważa, że dzisiaj trzeba robić wszystko, aby samorządy się włączyły. To 

ma być rozłożone na trzy etapy. Projektanci mówią, że gdyby były pieniądze to 2 lata i most zostałby 

oddany to użytku. Wie, że Wicestarosta i Starosta tczewski wybierają się do Prezydenta RP, aby prosić 

o wsparcie. Wersja najtańsza odbudowy mostu to 123 min zł plus vat, czyli ok 150 min. Jeżeli dostaną 

100 min to 50 min trzeba będzie poszukać wśród samorządów, podobno 5 min zł chce dać Starostwo 

w Tczewie. Stwierdził, że to może być ciężkie do zrealizowania w najuboższej wersji a skąd wziąć 22 

min więcej. Powiedział, że nikt nikomu nie zakazuje podpisać się pod tą petycją, ale uważa, że na to 

nie ma pieniędzy. Powiedział również, że 29.04.2013r. odbyło się spotkanie na ulicy Boh. Września w 

Szymankowie. Myśli, że wszystko jest na dobrej drodze, aby po zakończeniu inwestycji ta droga 

została naprawiona. Powiedział, że w końcu po pół roku rozmów udało się podpisać umowę z Energą.
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Wspomniał też o tym, że dzisiaj odbył się przetarg na sprzedaż lokalu w Lichnowach tzw. 

„żelaźniaka”. Za 58 tys. zł. kupił to mieszkaniec Lichnów.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy zapytał, czy w budynku po tym sklepie będzie 

prowadzona jakaś działalność?

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że najprawdopodobniej tak, ale pewności nie 

ma. Powiedział również, że jest już oficjalnie potwierdzona wizyta grupy z Niemiec i poprosił 

swojego zastępcę o przedstawienie szczegółów.

Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy powiedziała, że jak 2 lata temu byli z wymianą 

młodzieży w Niemczech to zostali bardzo miło ugoszczeni, dlatego chciałaby, aby podczas wizyty tj. 

od 17 do 23 sierpnia wszyscy stanęli na wysokości zadania i pomogli w zorganizowaniu jak 

najlepszego pobytu tej grupy w Polsce. Stwierdziła, że dużą role odgrywa to, aby młodzi ludzie się 

również włączyli w tę wizytę, bo tak jak wspomniała Niemcy każdego wieczoru starali się im 

zapewnić jakieś atrakcje. Powiedziała, że tam jest bardzo dużo Stowarzyszeń także każdego wieczoru 

mieli zapewnioną jakaś atrakcję i chciałaby się im odwdzięczyć. Wizyta jest krótka, na miejscu będą 

przez 5 dni. Przypuszcza, że goście pewnie będą się chcieli spotkać się z Radnymi i serdecznie już 

dzisiaj wszystkich zaprasza. Wspomniała, że mogą dostać zwrot z Polsko Niemieckiej Fundacji 

Młodzieży w granicy ok 60 % kosztów całego pobytu tej grupy.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że powinniśmy przebić ich w tej 

gościnności.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiedziała, że planuje się, aby dwa razy 

zabrać wszystkich na wycieczkę, do Kętrzyna oraz Świętej Lipki. Poprosiła Pana Władysława Nacel o 

pomoc od strony merytorycznej, ponieważ planuje zwiedzić izbę pamięci oraz pomnik w 

Szymankowie. Na sam koniec dodała, że temat pobytu, który został podany w projekcie to „Polsko 

niemieckie spotkania z historią i kulturą”.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy dodał, że Niemcy przyjeżdżają pociągiem, wysiadają w 

Tczewie. Powiedział, że zakwaterowani będą w szkole w Lichnowach. Wspomniał, że niedługo po 

wizycie odbędą się dożynki także ten rok obfituje w duże uroczystości. Na samym końcu dodał, że 

taki pobyt trochę nas kosztuje, ale na szczęście można pozyskać ok. 60 %.

Pani Marzena Musiał Radna Gminy Lichnowy zapytała, co z zakwaterowaniem starszych osób. 

Stwierdziła, że chciałaby się przygotować, ponieważ zawsze przyjmowała u siebie te osoby.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiedziała, że dopiero tydzień temu urząd 

otrzymał ostateczną wersję terminu i nie posiada jeszcze listy imiennej uczestników.

Ad 8. Interpelacje i zapytania radnych.
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Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy zapytał, kiedy zostanie poprawione malowanie pasów 
na drogach powiatowych. Stwierdził, że jesienią ubiegłego roku było to malowane i teraz już nic nie 
widać.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiedziała, że Zarząd Dróg Powiatowych 

twierdzi, że wystąpi z reklamacją do firmy, która pasy malowała.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy powiedział, że tłumaczono im się, że być może to 

przez to, że była to metoda natryskowa, tylko dziwi go fakt, że w Miłoradzu nadal je widać.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy powiedział, że spotkanie w sprawie tych pasów odbyło się 

w starostwie. Deklarację odnośnie pokrycia połowy kosztów malowania złożyli wszyscy. Jednak, gdy 

doszło do płacenia to Gmina Lichnowy i Nowy Staw, Malbork i Miłoradz nie zapłacili.

Pan Roman Szafran Radny Gminy Lichnowy powiedział, że wie, że będą drogi remontowane, ale nie 

wiem, kiedy. Zapytał czy coś wiadomo odnośnie terminu.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy przybyła na sesje Rady Gminy Lichnowy.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że do przetargu stanęły trzy firmy 

remontowe, firma z Grudziądza wygrała, ale pewnie gmina Lichnowy będzie na końcu. Z tego, co wie 

mierzyli drogę na Parszewo, Boręty i ma nadzieję, że to tym długim weekendzie powinni się zjawić. 

Powiedziano mu, że do 15 maja powinno być wszystko zrobione.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał, czy coś ustalono w sprawie 

bramek dla młodzieży w Lichnowach.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że wkradł się błąd, Pani Konieczna 

powiedziała, że koszt to 2 tys. sprawdziła i okazuje się, że te bramki z siatkami kosztują 4200 zł. Ma 

nadzieję, że takie bramki nie zginą.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy powiedział, że te trzy tys. z alkoholówki pójdą tak jak 

było wcześniej zaplanowane na wyposażenie sołectw w sprzęt sportowy.

Pan Zbigniew Rybicki Radny Gminy Lichnowy powiedział, że uważa, że jeśli tak o to zabiegali to 

będą to szanować i tego pilnować.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy poprosił, aby wystąpić do Centralnego 

Wodociągu Żuławskiego, żeby założyli wywietrzniki w studzience na przepompowni w Dąbrowie. 

Wie, że był złożony wniosek, ale niektóre sprawy trzeba przypominać, trzeba to monitować.

Pani Krystyna Kunkiel Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że CWŻ powinien zmienić inkasenta, bo 

obecny nie potrafi liczyć.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że wie, że w Dąbrowie jak popada deszcz to 

zapach jest straszny, ale tego nie zmienimy.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy powiedział, że w Lisewie Malborskim powstają dzikie 

wysypiska śmieci jak grzyby po deszczu, a zbiorowe podwórka przy blokach to jest tragedia. Poprosił 

o jakąś interwencję.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiedziała, że może warto zorganizować 

komisję, która dokona przeglądu posesji pod katem porządku i czystości wzorem lat ubiegłych.

Pani Stefania Kaczor Sołtys wsi Boręty zapytała, czy nie można wysyłać pism do tych ludzi.

Pani Anna Kunkel Zastępca Wójta Gminy Lichnowy odpowiedziała, że Pani Janowicz wysyła pisma 

upominające.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy powiedział, że w czasie przeglądu Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych obiecał, że usuną zakrzaczenia, tylko należy złożyć wniosek.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy zapytał jak my możemy składać wnioski na drogi 

powiatowe. Napiszemy wniosek a oni powiedzą, że mamy dać na to pieniądze. Gmina zgłasza, jakie 

drogi są zakrzaczone, jeżeli powiat ma środki to niech robią. Na koniec obiecał, zorientuje się w tej 

sprawie.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że nie dość, że ludzie wyrzucali różne 

części na rogu łączącej się ulicy Lachowicza i Zwycięstwa to dzisiaj w nocy zginał śmietnik od 

świetlówek.

Pan Roman Szafran Radny Gminy Lichnowy zapytał o wywożenie krzaków i liści. Nie wie, dlaczego 

na skrzyżowaniu robione są te wysypiska.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że nie ma miejsca ani działki gdzie można to 

spalić. Zgadza się, że jest to miejsce nietypowe, jednak od poniedziałku przyjdą ludzie do pracy i 

zostanie to usunięte.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy powiedział, że widzi, iż tematyka skupiła się wokół 

porządku w związku, z czym ma pytanie. Czy Pan Wójt dostał odpowiedz z PKP w spawie porządku 

w Szymankowie. Stwierdził, że to jest wstyd, nie rozumie, że administrator nie może zmusić 

mieszkańców, aby tam grabili, czyścili czy posprzątali. Poprosił o ponowne wystąpienie z prośbą o 

uporządkowanie tych terenów.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że zgadza się, że te tereny nie są okaszane 

ani sprzątane. Najgorsze jest jeszcze to, że gmina płaci za niektóre osoby, które tam mieszkają i w 

zamian za to powinni, chociaż porządek trzymać.
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Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy zapytał, czy nie warto z takim pismem dot. porządku 

wystąpić do wszystkich administratorów. Stwierdził, że trzeba też do Pana Śliwińskiego napisać, aby 

uprzątnął tę działkę w Lisewie Malborskim. Jadąc przez Dąbrowę, przez Lisewo naprawdę nie ma w 

większości się czego wstydzić, dlatego tych, którzy nie dbają trzeba przywołać do porządku.

Pani Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki zapytała, dlaczego we wsi tam gdzie przekładają 

kamienie nie są one ułożone całe.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że to jest inwestycja powiatu i nie wie, 

dlaczego te kamienie są zabierane.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy powiedział, że to samo jest w dojściu do peronów. 

Stwierdził też, że idealnie bruku się nigdy nie ułoży.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy stwierdził, że najlepszym rozwiązaniem byłby asfalt. 

Powiedział również, że zgadza się z Panem Graban, że dzisiaj nie ma takich brukarzy, aby było to 

dobrze zrobione.

Pan Tadeusz Korzeniowski powiedział, że wczoraj był świadkiem kłótni kierowców koło sklepu w 

Lichnowach. Ludzie staja tak, że nie da rady przejść.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że faktycznie oni stwarzają zagrożenie. 

Widzi, co się dzieje i chciałby w tym roku zrobić plac przed sklepem. Część tej drogi jest w pasie 

powiatu, ale trzeba coś zrobić, aby tam się tiry też nie zatrzymywały. Chciałby stworzyć tam parking i 

zajezdnię połączoną z drogą. Rozmawiał ze Starostą Malborskim i może uda się to zrobić około 

jesieni.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Ad. 10. Ocena stanu technicznego dróg gminnych i powiatowych oraz infrastruktury drogowej 
-  perspektywy i zakres ich modernizacji w 2013 r.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy powiedział, że generalnie to ten protokół nie mówi nam nic 

nowego, co dot. naszych dróg, wiemy o tych problemach od dawna i będziemy to robić. Stwierdził, że 

jeżeli chodzi o drogi powiatowe to jest to tylko papier i niestety nie ma pewności czy coś zostanie 

naprawione. Wspomniał, że drogi, które były robione trzy lata temu już będą wymagały remontu, a są 

jeszcze takie, które w ogóle nie były remontowane.

Pani Stefania Kaczor Sołtys wsi Boręty zapytała czy droga przez wieś Boręty zostanie chociaż 

poklejona, ponieważ tam jest tyle dziur, że niedługo nie będzie można przejechać.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że nie wie, co to jest za firma, która będzie 

wykonywała te naprawy, jednak ma nadzieję, że zrobi to solidnie. Powiedział, że chciałby dokończyć 

Szymankowo, zrobić Boręty i może Parszewo.

Pani Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki powiedziała, że z mostu z Szymankowa na Lichnówek 

też na odcinku 700 m nie można przejechać, bo jest tyle dziur w drodze powiatowej.

Pani Stefania Kaczor Sołtys wsi Boręty powiedziała, że droga do wału też jest tragiczna.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że Pan Niewczas umawia spotkanie z 
Prezesem PKP i poprosił o cierpliwość obiecując, że w maju odbędą się te spotkania.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy powiedział, że droga ze Staryni do Szymankowa 
jest faktycznie tragiczna.

Pan Dariusz Wereszko powiedział, że się zgadza z przedmówcą, ostatnio jechał autem i widział jak 
rowerzysta jechał tą droga, ominął dwie dziury w trzecią największą wpadł.

Informacje przyjęto przez aklamację. Protokół stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach za 
2012r.

Przyjęto przez aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Lichnowy.

Przyjęto przez aklamację. Ocena stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Informacja o posiadanych zasobach kulturalnych i turystycznych w gminie Lichnowy i 
ich wykorzystaniu.

Przyjęto przez aklamację. Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Lichnowy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2012r.

Przyjęto przez aklamację. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz -  Przewodniczącej Wspólnego 
Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały 
zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Gminy Lichnowy w dniu 25.04.2013r.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami 
dziecięcymi.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/271/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi. Uchwała stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
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Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/272/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy w 2013r.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/273/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lichnowy w 2013r. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy użyczenia.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/274/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań Komisji Rady Gminy Lichnowy z 
pracy za 2012r.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/275/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie przyjęcia sprawozdań Komisji Rady Gminy Lichnowy z pracy za 2012r.Uchwała 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2013 finansowanych z budżetu Unii 
Europejskiej.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/276/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie 
zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2013 finansowanych z budżetu Unii Europejskiej. Uchwała 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 r.

Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/277/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2013r. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu.

Na obrady przybył Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku.

Ad. 22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2013-2026.

10



Radni podjęli (przy 15 głosach za) Uchwałę Nr XXXVII/278/13 Rady Gminy Lichnowy z dnia 
30.04.2013r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2026. Uchwała 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad. 23. Wolne wnioski.

W związku z tym, że na posiedzenie przybył Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku Pan 

Andrzej Szymański Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy poprosił o zadawanie pytań.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy powiedział, że przy przeglądzie dróg Pan 

Dyrektor powiedział, że są pieniądze na usunięcia zakrzaczeń przy drogach powiatowych. Zapytał, 

kiedy to zostanie wykonane, ponieważ są one zagrożeniem zarówno dla maszyn rolniczych jak i 
samochodów osobowych.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że na bieżąco 

wykonywane są prace porządkowe. Obecnie wykonywane są one własnymi silami, na terenie gminy 

Stare Pole, jednak na pewno będą wykonywane na terenie gminy Lichnowy. Obiecał, że w okresie 

jesieni, zajmą się tym tematem. Bardzo chętnie widziałby osoby chętne dopozyskania tego typu 

drzewa, i zgadza się na wycinanie przez osoby zainteresowane na własną rękę tych zakrzaczeń.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy zapytał, co z wycięciem suchych gałęzi, na drzewach 

na ulicy 10 Marca w Lisewie Malborskim.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, że jeśli to zagraża 

mieszkańcom to ZDP w Malborku jest odpowiedzialny i to wykona. Nie wie czy pismo w tej sprawie 

do nich dotarło, jeśli tak to zapozna się z nim i zrobi cos w tym kierunku.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy poprosił o podcięcie konarów drzew na całej długości 

ulicy 10 Marca i Kolejowej w Lisewie Malborskim, ponieważ w czasie wożenia zbiorów słomy 

samochody, które to wożą nie zakładają plandek, ponieważ rwą te plandeki a co za tym idzie wszędzie 

leży pełno słomy.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych zapytał czy to jest w pasie drogi 

powiatowej.

Pan Benedykt Graban poprosił, aby wystąpić do firmy, która malowała pasy z prośbą o to, aby to 

poprawiła, ponieważ są one zupełnie niewidoczne.

Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki powiedziała, że nie podoba jej się to, że podczas remontu 

bruku, są przekładane kamienie i dużo z nich nie jest ułożonych tylko są gdzieś zabrane. Zapytała, 

dlaczego tak się dzieje.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że to jest remont 

nawierzchni i uważa, że profil jest teraz dobry.
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Pani Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki stwierdziła, że przejadą tam ciężkie samochody, iż 

znowu będzie to samo.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że Pani Sołtys ma rację 

to wymaga gruntownej przebudowy, ale jak na razie stać powiat tylko na przełożenie, zobaczą jak ta 

droga będzie się zachowywała.

Pani Marzena Smagała Sołtys Gminy Lichnowy powiedziała, że w Lichnówkach Drugich wylano 

asfalt, na który była gwarancja 2 lata, nadaje się on do reklamacji, zapytała czy coś zostanie z tym 

zrobione.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, że powiat będzie żądać od 

wykonawcy odpowiedniego stanu nawierzchni.

Pani Marzena Smagała Sołtys wsi Lichnówki stwierdziła, że poboczy nie ma, bo to sama ziemia, drogi 

są wąskie. Zapytała, czy ze zjazdu z Lichnówka Drugiego do wsi będzie coś remontowane. 

Wspomniała również o tym, że dwa lata temu pisała podanie na temat chodnika w miejscowości 

Lichnówek Drugi i zapytała czy to jest aktualne.

Pan Andrzej Szymański odpowiedział, że nie ma środków, aby robić pobocza, mogą poprawić profil, 

ale nie wymienią go na pewno. Powiedział, że w miesiącu maju zostaną przeprowadzone remonty 

dróg na terenie gminy Lichnowy. Na pytanie odnośnie chodnika odpowiedział, że w tym roku nie 

przewidują żadnej takiej inwestycji, tym bardziej, że nie był on ujęty w planie budżetu. Obiecał 

jednak, że zainteresuje się tą sprawą.

Pani Kazimiera Szczuchniak Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że jeżeli chodzi o bruk z 

Lichnówka to też słyszała, że te kamienie są wywożone. Zapytała, dlaczego i czy nie powinny one 

zostać w Lichnówku.

Pan Dariusz Wereszko Radny Gminy Lichnowy powiedział, że odnośnie tego bruku to Paniom 

Radnym chodzi o to, że to nie jest wyrównane, tam zostaje ten garb mimo jego przełożenia.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że tam jest wykonywane 

wzmocnienie nawierzchni, sypane jest 15 cm stabilizacji.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy zapytał, czy jest planowana inwestycja wykonania 

chodnika w Lisewie Malborskim, tzw. Lisewo V. Stwierdził, że ta sprawa ciągnie się już od 10 lat.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że w tym roku nie ma na 

to środków, ale będzie miał to na uwadze, aby w przyszłym roku zostało to zrobione.

Pani Anna Grunau Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że sprawa tego chodnika jest bardzo ważna 

zwłaszcza teraz, gdy jest takie natężenie ruchu, ludzie i dzieci muszą chodzić rowami.
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Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że mimo tego, że Pan Szymański jest 

nowym Dyrektorem to musi przyznać, że robi bardzo dobre wrażenie. Zapytał czy nie byłoby zasadne, 

aby zamiast dwóch ciągłych linii zrobić jedną, to jest duże utrudnienie dla kierowców. Zapytał 

również czy jeżeli drzewa rosną przy drodze powiatowej i zagrażają oknom to czy można je podciąć.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że on nie ma nic 

przeciwko i wyrazi zgodę, należy tylko złożyć odpowiednie pismo.

Pan Władysław Nacel Radny Gminy Lichnowy zapytał czy Pan Dyrektor jest zadowolony z 

przeprowadzanego remontu w Lichnówku. Złożył również wniosek, aby zasypać koleinę przy 

wyjeździe z miejscowości Szymankowo w kierunku Gnojewo, ponieważ gdy pędzi tir to auto 

wyjeżdżające z Szymankowa musi się zatrzymać albo w nią wjechać.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że tu wraca się do tych 

poboczy nieszczęsnych, ale myśli, że uda mu się to uzupełnić.

Pan Józef Maciuński Radny Gminy Lichnowy powiedział, że wie, że Pan Dyrektor uczestniczył, jako 

przedstawiciel powiatu malborskiego w spotkaniu odnośnie mostu tczewskiego. Zapytał, czy wie coś 

na temat tego, jaki powiat ma zamiar mieć wkład w remont tego mostu.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, że nie umie na dzień 

dzisiejszy odpowiedzieć, czy powiat będzie partycypować w kosztach. Ma nadzieję, że powiat dołoży 

do tego remontu, ale konkretnych rozmów na ten temat jeszcze nie było.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy powiedziała, że jak parę lat temu była nalewana 

nawierzchnia w Lichnowach droga została zawężona i potem zrobiono dolewkę. Zapytała czy coś 

zostanie z tym zrobione i powiedziała, że uważa, że te kamienie z Lichnówka nie powinny być 

wywożone.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że nie wie, dlaczego to 

było dołożone a nie od razu zrobione tak jak należy, teraz jest tylko problem, bo faktycznie to 

połączenie się wykrusza. Trzeba będzie wydać na to pieniądze, na razie skupia się na tych wybojach i 

dziurach. Stwierdził, że na trenie gminy Lichnowy i tak dużo zrobiono 24 km zostało wykonanych 

nowych dywaników, pozostało bardzo niewiele 10 km także pomału zbliżamy się do tego, aby było 

zrobione wszystko.

Pani Stefania Osińska Radna Gminy Lichnowy odpowiedziała, że w innych miejscowościach też 
poprawiano drogi a gmina Lichnowy, jako nieliczna zawsze musiała finansować w jakimś stopniu te 

remonty.

Pan Roman Szafran Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że wybiegnie w przód i chciałby 

przypomnieć o drodze do Parszewa, ponieważ część przez wioskę jest w porządku, ale ta reszta jest w 

opłakanym stanie.
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Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał, w jakim miesiącu zostanie 

przeprowadzony przegląd schetynówek, gwarancja się kończy.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że jeśli nic się nie dzieje 

to nie wzywają wykonawcy, natomiast, jeśli pogarsza się stan dróg to wtedy wymagają napraw.

Pan Tadeusz Korzeniowski Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że ma takie spostrzeżenie, że rada 

powinna ustalić priorytet dróg.

Pan Andrzej Szymański Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, że zgadza się z 

przedmówcą, należy porozumieć się w tej kwestii, które drogi robić w pierwszej kolejności.

Ad.24. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 

posiedzenie XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 30 kwietnia 2013 r.

Protokołowała: Przewodniczący

Rady Gminy:

Sandra Choszcz
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